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Pełny zapis przebiegu posiedzenia 

Komisji Obrony Narodowej (nr 45) 
16 listopada 2021 r. 
Komisja Obrony Narodowej, obradująca pod przewodnictwem posła Michała 
Jacha (PiS), przewodniczącego Komisji, przystąpiła do realizacji następującego 
porządku obrad: 

– rozpatrzenie informacji na temat funkcjonowania i planów rozwoju Polskiej 
Grupy Zbrojeniowej SA; 
– rozpatrzenie informacji na temat stanu realizacji kontraktów moderniza-
cyjnych realizowanych przez Siły Zbrojne RP z udziałem polskich zakładów 
przemysłu zbrojeniowego. 

W posiedzeniu udział wzięli: Wojciech Skurkiewicz sekretarz stanu w Ministerstwie Sprawiedliwości 
wraz ze współpracownikami, Jan Kanthak sekretarz stanu w Ministerstwie Aktywów Państwowych 
wraz ze współpracownikami, Michał Pawella wicedyrektor Departamentu Obrony Narodowej w Naj-
wyższej Izbie Kontroli, Sebastian Chwałek prezes zarządu Polskiej Grupy Zbrojeniowej SA oraz 
Emilia Kunikowska asystentka przewodniczącego Komisji Obrony Narodowej. 

W posiedzeniu  udział wzięli  pracownicy Kancelarii  Sejmu: Kamil Strzępek, Jacek Zientarski  
– z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych. 

Przewodniczący poseł Michał Jach (PiS): 
Dzień dobry państwu. Otwieram 45. posiedzenie Komisji. Stwierdzam kworum. 
Temat dzisiejszego posiedzenia Komisji wynika z realizacji planu pracy na II połowę 

2021 r. Proszę państwa, tematem dzisiejszego… A, to za chwilę. 
Witam zaproszonych gości. Witam panów ministrów: pana ministra Wojciecha Skur-

kiewicza, sekretarza stanu w Ministerstwie Obrony Narodowej oraz pana Jana Kanthaka, 
sekretarza stanu w Ministerstwie Aktywów Państwowych. Witam pana prezesa Seba-
stiana Chwałka z Polskiej Grupy Zbrojeniowej, generała brygady Artura Kępczyńskiego, 
szefa Inspektoratu Wsparcia Sił Zbrojnych, pana pułkownika Marka Kozłowskiego, szefa 
Szefostwa Uzbrojenia w Inspektoracie Uzbrojenia, pana pułkownika Mariusza Rapacza, 
szefa Oddziału Wsparcia, Analiz i Sprawozdawczości w Inspektoracie Uzbrojenia, pana 
pułkownika Michała Marciniaka, pełnomocnika ministra obrony narodowej do spraw 
pozyskania i wdrożenia do sil zbrojnych Rzeczypospolitej Polskiej systemu „Wisła”, pana 
pułkownika Pawła Długosza, zastępcę szefa Szefostwa Techniki Lądowej Inspektoratu 
Uzbrojenia, pana Pawła Sobczyka, dyrektora Departamentu Nadzoru III w Minister-
stwie Aktywów Państwowych,  komandora  Jarosława Wypijewskiego… Czy  jest  pan 
komandor? Nie ma. Witam pana Grzegorza Domańskiego, dyrektora Departamentu 
Nadzoru Właścicielskiego, pana marka Małkowskiego, dyrektora Departamentu Pro-
jektów Zbrojeniowych oraz pana Michała Pawellę wicedyrektora Departamentu Obrony 
Narodowej w Najwyższej Izbie Kontroli. To wszyscy. 
Proszę państwa, zanim przystąpimy do realizacji porządku obrad jest propozycja, aby 

zamienić kolejność dzisiejszych tematów. Najpierw rozpatrzylibyśmy realizację kontrak-
tów modernizacyjnych, realizowanych przez siły zbrojne z udziałem polskich zakładów 
przemysłu zbrojeniowego, a pierwszy temat byłby rozpatrywany jako drugi. Jeżeli nie 
usłyszę sprzeciwu przyjmiemy, że Komisja… Słucham? Pan poseł Poncyljusz. 
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Poseł Paweł Poncyljusz (KO): 
Panie  przewodniczący, mam  tylko  takie  pytanie,  bo możliwe,  że drugi  z tych  tema-
tów w ogóle nie powinien się dzisiaj odbyć. Posiedzenie naszej komisji rozpoczęło się 
7 minut temu. Do tego momentu nie mamy żadnego materiału informacyjnego odno-
śnie do sytuacji w Polskiej Grupie Zbrojeniowej. Mamy na ten temat dyskutować, a tak 
naprawdę będziemy się mogli tylko na bieżąco odnosić do tego, co powie pan minister 
czy pan prezes, więc proponuję, żeby ten punkt w ogóle zdjąć z dzisiejszego porządku 
obrad i przenieść go na kolejne posiedzenie Komisji, od razu z prośbą, aby Ministerstwo 
Obrony Narodowej i Polska Grupa Zbrojeniowa przygotowały jakiś pisemny materiał 
w tej sprawie. Tak naprawdę będziemy wysłuchiwać jakichś opinii, jakichś wypowiedzi 
bez podstawy, bez żadnego dokumentu. Zwyczajem komisji sejmowych jest to, że jednak 
strona rządowa przedstawia jakiś dokument, o którym potem sobie dyskutujemy. 

Przewodniczący poseł Michał Jach (PiS): 
Nie rozumiem. Który punkt zawiesić? 

Poseł Paweł Poncyljusz (KO): 
Tak naprawdę oba. Ale mówię przede wszystkim o punkcie dotyczącym PGZ. Zgłaszam 
wniosek, żeby dzisiaj w ogóle nie rozpatrywać punktu dotyczącego Polskiej Grupy Zbro-
jeniowej do czasu dostarczenia Komisji jakichkolwiek materiałów czy to ze strony rządu, 
czy to ze strony PGZ. I tyle. Tak, że dziękuję bardzo. Stawiam taki wniosek formalny, 
żebyśmy odroczyli przynajmniej punkt dotyczący PGZ. Dziękuję. 

Przewodniczący poseł Michał Jach (PiS): 
Czy pan minister to akceptuje? 

Sekretarz stanu w Ministerstwie Obrony Narodowej Wojciech Skurkiewicz: 
Szanowni państwo, jesteśmy tylko robotnikami na niwie pańskiej. Co państwo zdecy-
dują, my to zaakceptujemy. Jeżeli  jest konieczność przedstawienia materiałów w for-
mie pisemnej,  zrobimy  to na kolejne posiedzenie  sejmowej komisji. Czyli  rozumiem, 
że to będzie za 2 tygodnie czy za 3 tygodnie, kiedy będzie obradował Sejm. 

Przewodniczący poseł Michał Jach (PiS): 
W takim razie, jeżeli nie ma sprzeciwu… Proszę państwa, jeżeli nie usłyszę sprzeciwu 
przyjmiemy…

Poseł Paweł Poncyljusz (KO): 
Na następne posiedzenie. 

Przewodniczący poseł Michał Jach (PiS): 
Jest  prośba  do panów ministrów  o dostarczenie  na następne  posiedzenie Komisji… 
Panowie ministrowie, w takim razie ogłaszam przerwę w posiedzeniu Komisji. Tak? 
Zrobimy przerwę. Odraczam posiedzenie. O następnym posiedzeniu zostaną państwo 
poinformowani. Do panów ministrów mam prośbę, żeby w terminie 7 dni przed posie-
dzeniem Komisji dostarczyli nam materiały informacyjne. 
Dziękuję. Na tym zamykam dzisiejsze posiedzenie Komisji. 


